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Třebízský občasník

Úvodem

Léto se pomalu chýlí ke konci, od minulého vydání Občasníku je za
námi úspěšný jarní úklid, pout’, Defektman a zahájení stavby kanalizace.
Také několik jednání o budoucí dálnici D7 kolem obce (zkapacitnění 1/7),
minikonference o budoucnosti našich památek a plno dalších menších či
větších starostí. Potěšením je přiznání alespoň dvou z řady podaných dotací
(na sťrechy památek) a nominace Třebíze pro uspořádání příštích Dnů
lidové architektury v létě 2017.

Na závěr léta nás čeká již téměř tradǐcní jarmark v muzeu, dětské
divadlo tamtéž, zanedlouho podzimní schůze zastupitelstva, pak krajské
volby. Přejeme všem občanům i návštěvníkům hezký konec léta i barevný
podzim. . .

— T. J.

Výkopové práce pokračují pozvolna. . .

Novinky a zprávy

∙ Jarní úklid – V sobotu 16.4. se
sešlo plno občanů, psů a dětí
k malému jarnímu úklidu obce,
okolí pomníku V.B.T. a porco-
vání kmene poražené staré vrby
pod skálou. Za Třebíz o trochu
čistší, uklizenější a upravenější
všem děkujeme. Za rok se snad
sejdeme znovu.

∙ Oprava silnice 1/7 – Práce na
silnici 1/7 stále probíhají, ho-
tovo by mělo být do konce října.
Provoz v obci je nyní značný,
protože řada řidičů (vč. auto-
busů a bohužel i kamionů) si
čekání na semaforech zkracuje
jízdou přes Třebíz, Kvílice a další
obce, přestože zde není vedena
žádná oficiální objízdná trasa.
Jelikož zvýšený provoz nelze
z moci obce nijak omezit, pro-
síme o opatrnost a trpělivost.

∙ Příprava D7 – ŘSD letos zahá-
jilo dlouho odkládanou přípravu
na stavbu D7 (rozší̌rení stáva-
jící silnice 1/7 na čtyřpruh).

Po několika jednáních jsou vy-
jasněny konkrétní trasy a sta-
vební úpravy, většina požadavků
obce Třebíz bude do projektu za-
hrnuta (řešení přejezdu a prů-
chodu, protihlukové stěny, auto-
busový miniterminál u Hořešo-
vic aj.). Výhled dokončení stavby
je v roce 2024.

∙ Kanalizace – Vzhledem k trvají-
cím uzavírkám na hlavní silnici
1/7 nelze pro výkopové práce
uzavřít hlavní silnici skrz Třebíz,
a proto je již jisté, že výstavba
kanalizace se protáhne, pravdě-
podobně až do příštího července.
Prosíme o trpělivost.

Na podzim by měl mít obecní
úřad již vysoutěženého dodava-
tele přípojek k jednotlivým do-
mům a bude možné začít s prací
a stanovit koncovou cenu přípo-
jek.

∙ Porada o rozvoji obce –
7. června se ve Třebízi sešli na
první pracovní poradě zástupci
obce, památkářů, muzea, míst-
ních sdružení, architekti a urba-

nisté a další hosté. Úkolem bylo
hledat směry a způsoby rozvoje
obce, aby byl prospěšný všem,
využít znalosti a zkušenosti od-
jinud. Smyslem je také navázat
spolupráci s těmi, kteří rozvoji
mohou být nápomocni (např.
studenti VŠ svými studijními
pracemi). Na OÚ je o jednání
podrobný zápis.

∙ Dotace na střechy – Na roz-
díl od loňského roku byly obci
přiznány alespoň dvě dotace na
památky: oprava části sťrechy
stodoly v č.p. 1 a oprava krovů
a sťrechy č.p. 20 na návsi. Obě
akce provede stejná firma pod
dozorem památkářů od října do
prosince tohoto roku.

POZVÁNKA
NA ZASTUPITELSTVO

21. září 2016.
od 18h na sále OÚ

Program veřejné schůze bude
zveřejněn na vývěsce a na
elektronické úřední desce.
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Sport

Sezona se ťrebízskému Defektu náramně vydařila.
Jak z pohledu hokejbalového, tak i z individuál-
ního. Nejprve Třebíz dokázala vyhrát mistrovský titul

bez jediné porážky v play-off. A
díky skvělé docházce a nasazení
se vedení Defektu rozhodlo po-
stoupit o ligu výše. K tomu při-
spívá i to, že ve Třebízi by mělo
vyrůst hokejbalové hřiště, které
pomůže i dalším postupům.

Dalším úspěchem bylo Mas-
ters World Cup v Kanadském Ban-
ffu (mistrovství světa hráčů nad
40 let). Masters se neobešlo ani
bez ťrebízských borců Martina
Saidla, Jǐrího Nováka a Martina
Bálka (foto). Pro všechny zmí-
něné to byl jistě úžasný zážitek
a vzpruha na další hokejbalové
úspěchy a zážitky.

Kromě hokejbalu se ke slovu letos pozvolna dostává
také cyklistika. Dva zástupci Třebíze jeli 7. května 60 km
silniční časovku Ze štoly do štoly v kopcovité krajině u Slap-
ské přehrady a vybojovali 9. a 11. místo (Jǐrí a Tomáš Jǐri-
kovský).

10. a 11. června kolem Třebíze projížděl peloton dob-
ročinné akce Na kole dětem. Celou týdenní jízdu z Moravy

Peloton se blíží od Hořešovǐcek k Zichovci, v čele J.
Zimovčák na vysokém kole, v závěsu MUDr. Pafko
a Pirk.

až na zá-
pad Čech
jezdí každo-
ročně kromě
leadera Jo-
sefa Zimov-
čáka také
známí lékaři,
kteří se ne-
mocným dě-
tem věnují
(např. J. Pirk
a P. Pafko).
Části páteční
etapy s cílem
v Zichovci se
zúčastnili žáci ZŠ Kvílice a několik ťrebízských cyklistů,
někteří pak v sobotu dojeli i do 105 km vzdáleného cíle
poslední etapy, do Klášterce nad Ohří.

A aby toho nebylo málo, 13. srpna pořádal Zichovecký
pivovar cyklotour na Křivoklát a ve výpravě se opět objevili
nejméně dva cyklisté ze Třebíze. . .

— J. N., T. J.

Dny lidové architektury

Každoroční Dny lidové architektury navazují na Rok
lidové architektury vyhlášený v roce 2013. Od té doby
se odehrávají každým rokem v průběhu července, le-
tos se konaly už počtvrté – tentokrát v Ústeckém kraji.

Podstávkový dům v Lipové

Hlavní program se
uskutečnil ve vsi Li-
pová u Šluknova 16. a
17. července. Po ofici-
álním zahájení a při-
vítání hlavními pořa-
dateli (starostou, zá-
stupci společnosti TUR,
vydavatelství Foibos
Books, zástupci Ná-
rodního památkového

ústavu v Praze a Ústí nad Labem) a křtu publikace Lidové
stavby Ústeckého kraje vodou z Vlčích pramenů následo-
val program, který moderoval redaktor Českého rozhlasu a
televize Václav Žmolík.

Komentované prohlídky dokonale renovovaného pod-
stávkového domu čp. 424, využívaného jako Informační
centrum, a barokního kostela Šimona a Judy se sťrídaly
s přednáškami o lidové architektuře a ukázkami tradičních
řemesel. Zvláště zajímavá byla ukázka práce s hlínou, vy-
plňování stěn hrázděných domů, práce kamnáře a další.
K příjemnému posezení hrála country kapela, nabízelo se
občerstvení, k procházce lákal postupně upravovaný zá-
mecký park. V informačním sťredisku byly k dispozici in-
formace o dalších zajímavých místech a památkách nejen
lidové architektury v širším okolí, které byly přístupné celý
týden, a bylo možné využít i autobusové okružní jízdy.

Pátý ročník Dnů lidové architektury v příštím roce by
měl proběhnout ve sťredních Čechách. Pořadatelé navrhli
Třebíz, jejíž jádro je vesnickou památkovou rezervací s are-
álem Národopisného muzea Slánska. Pokud se zde akce
v polovině července 2017 opravdu uskuteční, bude to pro
Třebíz velká pocta.

— Vanda Jǐrikovská

Národopisné muzeum Třebíz
pořádá

STAROČESKÝ JARMARK

sobota 27. srpna 2016

Areál Cífkova statku č.p. 1

Radní obce Třebíz
všechny zvou na

Divadlo ve statku

DIVADLO VÍTI MARČÍKA

v pátek 2. září 2016
od 18 h

Na dvoře Cífkova statku č.p. 1
vstupné 80,- Kč / 50,- Kč
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